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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

2023-08-16 

Tid:   Onsdagen den 16 augusti 2023, klockan 08:30-14:34 Paus 

klockan 09:41-09:59 och 11:45-12:50 

Plats: 
 

 Örestensrummet, kommunhuset i Kinna 

Beslutande:  (S) Ulf Dahlberg 

 (S) Helen Eriksson 

 (C) Lena Ferm Hansson 

 (M) Tomas Ekberg 

 (SD) Glenn Glansin 

   

Övriga deltagare:   Ej tjänstgörande ersättare 

(S) Pauli Kuitunen 

(V) Arthur Thiry 

(C) Stefan Brunander 

(M) Anders Lilliestam 

  

  

 Tjänstepersoner 

 Lillemor Berglund Andreasson Kommundirektör §§ 160-

163 och 

165-182 

 Karin Hydén Biträdande 

kommundirektör 

§§ 160-

167 och 

172-176 

och 181-

182 

 Lars Landrö Utredare och 

sekreterare 

§§ 160-

182 

 Erik Ellnefors Exploaterings-

ingenjör 

§ 161 

 Oskar Brorsson Exploaterings-

ingenjör 

§§ 160-

168 

 Julia Lindahl Planarkitekt §§ 162-

163 

 Charlotta Boström Planarkitekt § 162 

 Malin Bexell Förvaltningschef 

samhällsbyggnads-

förvaltningen 

§§ 161-

171 och 

181 

 Victoria Bengtsson Samhällsutvecklings

chef 

§§ 161-

169 

 Anders Bruce Miljöinspektör § 164 
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 Lena Bodén Planarkitekt § 166 

 Monica Bergsten Miljöstrateg §§ 170-

171 

 Åsa Qvist Ek Chef för enheten för 

näringsliv, 

destination och 

hållbarhet 

§§ 170-

171 

 Matilda Johansson Skydd- och 

säkerhetschef 

§§ 172-

176 

 Matilda Rosén Utredare §§ 172-

176 

 Kristian Johansson Ekonomichef §§ 179-

181 

 Tor Ellnefors Ekonom § 179 

 Lena Arvidsson Ekonom § 180 

 Tomas Persson Ekonom § 180 

    

Utses att justera: Tomas Ekberg (M) 

Justeringens plats och tid: Kommunstyrelsens förvaltning, 2023-08-18, klockan 10:00 

 

Underskrifter: 

Sekreterare  §§ 160-182 

Lars Landrö 

Ordförande 

Ulf Dahlberg (S) 

Justerande 

Tomas Ekberg (M) 
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Anslag/Bevis 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Instans 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Sammanträdesdatum 

2023-08-16, §§ 160-182 

Datum för anslags 

uppsättande  
2023-08-18 

Datum för anslags 

nedtagande 
2023-09-09 

Förvaringsplats för protokollet 

Kommunstyrelsens förvaltning 

Underskrift 

 ______________________  

Lars Landrö 
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Innehållsförteckning   

Fastställande av ärendelistan § 160 

Förslag till ansökan om planbesked § 161 

Information om arbete med riktlinjer för bostadsförsörjning, 

mandatperiod 2022–2026 

§ 162 

Information om etablering av vindkraftspark Holm, Varberg och 

Falkenbergs kommun. 

§ 163 

Yttrande om ansökan bergtäktsverksamhet Lygnersvider 1:31 § 164 

Svar på medborgarförslag om välkomnande infart från väg 156 § 165 

Antagande av detaljplan för HORRED 9:7 med flera, etapp 1 § 166 

Svar på medborgarförslag om gratis busskort till boende på 

flyktingboenden 

§ 167 

Svar på medborgarförslag om gratis busskort till individer med 

sjukersättning och aktivitetsersättning 

§ 168 

Ansökan om medel ur naturvårdsfond § 169 

Strategi för lokal laddinfrastruktur § 170 

Hållbara Mark § 171 

Årsredovisning 2022 för Södra Älvsborgs räddningstjänstförbund § 172 

Riktlinje för ledning och samverkan under samhällsstörning § 173 

Remiss strategi och handlingsplan för personalförsörjning av 

deltidsbrandmän 

§ 174 

Revidering av trygghets- och säkerhetspolicyn § 175 

Revidering av riktlinjer för civil beredskap och säkerhetsskydd § 176 

Svar på motion om tomgångskörning (M) § 177 

Budget och verksamhetsplan Tolkförmedling Väst 2024–2026 § 178 

Projekt för utvecklad budgetprocess § 179 

Internbank för Marks kommun och dess helägda bolag § 180 

Erfarenheter från studieresa § 181 
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Kommundirektören informerar § 182 
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§ 160/2023    

Fastställande av ärendelistan 

Arbetsutskottets beslut 

Ärendelistan fastställs. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om arbetsutskottet kan fastställa ärendelistan, och finner att så 

sker. 

________________ 
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§ 161/2023   Dnr: KS 2022-89 

Förslag till ansökan om planbesked 

Arbetsutskottets beslut 

Ansökan om planbesked för Öxabäcks Stom 1:19 och Sävsered 3:4 lämnas in enligt 

upprättat förslag. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott fattar slutligt beslut.  

Ärendet 

Ansökan om planbesked för Öxabäcks Stom 1:19 och Sävsered 3:4 i syfte att 

utreda möjligheten att exploatera området för bostäder.  

Kommunen förvärvade fastigheten Öxabäcks Stom 1:19 den 19 oktober 2020. 

Förvärvet var ett strategiskt markköp som utvidgade och sammanlänkade det 

kommunala markinnehavet i centrala Öxabäck.  

Förvaltningen har tagit fram ett projekteringsunderlag som innefattar en 

bebyggelseillustration och exploateringskalkyl. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 29 juni 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Ansökan om planbesked för Öxabäcks Stom 1:19 och Sävsered 3:4 lämnas in enligt 

upprättat förslag. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott fattar slutligt beslut.  

Dagens sammanträde 

Exploateringsingenjören Erik Ellnefors redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Ledamöternas förslag till beslut 

Lena Ferm Hansson (C), Ulf Dahlberg (S), Glenn Glansin (SD) och   

Tomas Ekberg (M) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår att ansökan om planbesked för Öxabäcks Stom 1:19 och 

Sävsered 3:4 lämnas in enligt upprättat förslag. 

Förslaget antas. 

 



Sida 8(44) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

2023-08-16   

  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

Beslut skickas till 

- 

________________ 
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§ 162/2023   Dnr: KS 2023-291 

Information om arbete med riktlinjer för bostadsförsörjning, 

mandatperiod 2022-2026 

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen om arbete med riktlinjer för 

bostadsförsörjning, mandatperiod 2022–2026. 

Ärendet 

Förvaltningen har påbörjat arbetet med att revidera riktlinjer för bostadsförsörjning 

för mandatperioden 2022–2026. Enligt Lag (2000:1383) om kommunernas 

bostadsförsörjningsansvar är det varje kommuns ansvar att med riktlinjer planera 

för bostadsförsörjningen i kommunen. Syftet med planeringen är att skapa 

förutsättningar för alla i kommunen att leva i goda bostäder och att främja att 

ändamålsenliga åtgärder för bostadsförsörjningen förbereds och genomförs. 

Riktlinjer för bostadsförsörjning ska innehålla kommunens mål för bostadsbyggande 

och utveckling av bostadsbeståndet, planerade insatser för att nå målen samt hur 

kommunen har tagit hänsyn till relevanta nationella och regionala mål, planer och 

program som är av betydelse för bostadsförsörjningen. Riktlinjerna ska grunda sig 

på en analys av den demografiska utvecklingen, marknadsförutsättningar och vilka 

bostadsbehov som inte tillgodoses på den lokala bostadsmarknaden. Enligt 

lagstiftningen ska riktlinjer för bostadsförsörjning antas av kommunfullmäktige 

under varje mandatperiod. Vid framtagandet ska samråd ske med länsstyrelsen, 

berörda kommuner och andra regionala organ. De nya riktlinjerna för kommunens 

bostadsförsörjning kommer ersätta nuvarande riktlinjer, antagna av 

kommunfullmäktige 2022-12-14, §227/2022. Under förra mandatperioden antogs 

reviderade riktlinjer där uppdatering främst bestod av revidering av statistik och 

digitalisering av produkten. I kommande version avser förvaltningen att se över alla 

delar av riktlinjen innehållande mål och strategier, handlingsplan och 

bostadsmarknadsanalys.  

De nya riktlinjer som är under framtagande kommer att ha målår 2034 för att sätta 

fokus på två mandatperioder framåt. Det innebär att de nya målen och de analyser 

som ligger till grund för de nya riktlinjerna kommer baseras på en tidshorisont som 

sträcker sig till 2034. Riktlinjerna behöver dock prövas och antas under kommande 

mandatperioder.   

För att förankra och samarbeta kring framtagande av riktlinjerna i 

kommunkoncernen har en projektorganisation, bestående av en projektgrupp och 

en referensgrupp, skapats. Projektgruppen utgörs av representanter från 

Samhällsbyggnadsförvaltningen, Socialförvaltningen, Marks Bostad och Teknik och 

serviceförvaltningen. Referensgrupp utgörs av fler representanter från 
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Samhällsbyggnadsförvaltningen i form av funktionerna detaljplan, mark och 

exploatering, bygglov, hållbarhet och näringsliv.  

För analys av marknadsförutsättningar kommer förvaltningen även att träffa andra 

aktörer såsom pensionärs- och funktionshinderråden, banker, mäklarkontor och 

byggföretag. De kan ha underlag som visar vad som efterfrågas och vilka 

förutsättningar som finns för att få till stånd en produktion. Genom att träffa 

externa aktörer får kommunen också en bättre bild av vad som efterfrågas från 

marknadens sida. 

Arbetet med riktlinjerna för bostadsförsörjning påbörjades i mars 2023. Mot slutet 

av året planerar förvaltningen att ha ett första utkast till nya riktlinjer färdigt. 

Riktlinjerna går sedan ut på remiss under början av 2024 och revideras efter det 

igen innan riktlinjerna tas upp för antagande. Riktlinjerna förväntas att vara 

antagna om ett år.   

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 8 augusti 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen om arbete med riktlinjer för 

bostadsförsörjning, mandatperiod 2022–2026. 

Dagens sammanträde 

Planarkitekterna Charlotta Boström och Julia Lindahl redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår att kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen om 

arbete med riktlinjer för bostadsförsörjning, mandatperiod 2022–2026. 

Förslaget antas. 

Beslut skickas till 

- 

_________________ 
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§ 163/2023   Dnr: KS 2023-290 

Information om etablering av vindkraftspark Holm, Varberg och 

Falkenbergs kommun. 

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen om etablering av 

vindkraftspark Holm i Varberg och Falkenbergs kommuner i Hallands län. 

Ärendet 

EnBW Sverige AB vill anlägga en vindkraftspark med max nio vindkraftverk vid 

Holm i Varbergs och Falkenbergs kommuner. Vindparksområdet kommer att gränsa 

till Marks kommun och under kommande avgränsningssamråd kommer boende i 

Marks kommun höras. Företaget kommer att höra fastighetsägare inom ca 3 km 

från vindparksområdet. Inbjudan till samråd och samrådsmöte för allmänheten 

kommer att annonseras i lokala dagstidningar. Kartan nedan är från underlag till 

beslut Vindkraftspark Holm – underlag inför avgränsningssamråd, daterat 2023-03-

14 och visar på vindparksområdet och krets för utskick på 2km, vilket efter dialog 

med kommuner och Länsstyrelse kommer att ändras till 3km. Den lila gräns som 

syns i kartan indikerat kommungräns till Mark. 

I översiktsplanen (2017) sätter kommunen följande riktlinjer för 

vindkraftsetableringar inom Marks kommun.  

• Respektavstånd bör vara 1 000 meter ”fågelvägen”, till enstaka bostad eller 

störningskänslig verksamhet, men i det enskilda fallet kan större eller 

mindre avstånd erfordras beroende på lokala förhållanden och 

vindkraftverkens antal, storlek och utförande.  

• Vid nyetablering av vindkraft ska ljud från vindkraft underskrida 37 dBA Leq  

• Vindkraftverk får inte överskrida en totalhöjd på 150 meter 

Avståndet från närmaste illustrerade verk till enstaka bostadshus i Marks kommun 

uppskattas till över 1000m. Placeringen av verken kan komma att ändras under 

processen för ansökan om miljöfarlig verksamhet. 

Kommunen pekar även ut området som gränsar till det tänkta vindparksområdet 

som stort opåverkat område. Se bild nedan OP 2. Med opåverkat menas 

upplevelsen av området som opåverkat, både vad gäller buller och synintryck, 

vilket beror på balansen mellan det byggda och de i naturen förekommande 

inslagen. Faktorer som påverkar denna utpekning är tätortsbebyggelse och annan 

koncentrerad bebyggelse, större vägar, järnvägar, flygplatser, kraftledningar, 

vindkraftverk, vattenkraftverk, grus- och bergtäkter, militära övningsområden och 

skjutfält, campingplatser och golfbanor. Om etablering av vindkraft utanför 

opåverkat område påverkar upplevelsen är ännu osäkert. 
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Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 20 juni 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen om etablering av 

vindkraftspark Holm i Varberg och Falkenbergs kommuner i Hallands län. 

Dagens sammanträde 

Planarkitekten Julia Lindahl redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår att kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen om 

etablering av vindkraftspark Holm i Varberg och Falkenbergs kommuner i Hallands 

län. 

Förslaget antas. 

Beslut skickas till 

- 

__________________ 
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§ 164/2023   Dnr: KS 2022-330 

Yttrande om ansökan bergtäktsverksamhet Lygnersvider 1:31 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 

Bygg- och miljönämndens beslut om yttrande § 80/2023, daterad 2023-06-20, 

översänds som Marks kommuns remissvar. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

Under våren 2022 höll det sökande företaget ett avgränsningssamråd angående ny 

bergtäkt på fastighet Lygnersvider 1:31. I juni samma år informerade förvaltningen 

om företagets intentioner i kommunstyrelsen. Därefter har företaget skickat in en 

ansökan till Länsstyrelsen, miljöprövningsdelegationen och i mars 2023 har Marks 

kommuns Bygg- och miljönämnden yttrat sig kring vilka kompletteringar som de 

anser nödvändiga, se Bygg- och miljönämndens yttrande daterat 2023-03-02 under 

underlag till beslut. Nu genomför företaget kompletteringar innan Länsstyrelsen 

anser att ansökan är komplett och kan gå vidare till nästa steg som är att ansökan 

och miljökonsekvensbeskrivning kungörs i ortstidningar, se Illustration - 

Ansökningsprocessen för miljöfarlig verksamhet under underlag för beslut. I 

samband med att ansökan kungörs ska även en remiss skickas till kommunen, 

vilket innebär att kommunen har möjlighet att yttra sig officiellt. Remissen har 

ännu inte inkommit till kommunen, men för att förbereda inför kommande remiss 

har ett yttrande upprättats. Yttrande kring ansökan om bergtäktsverksamhet 

Lygnersvider 1:31, daterat 2023-07-10 föreslås vara kommunstyrelsens yttrande. 

Under utställningen av Fördjupad översiktsplan (FÖP) Mark Nordväst fick 

kommunen in flera synpunkter angående en framtida bergtäkt på Lygnersvider 

1:31. Synpunkterna från medborgare i området uttrycker oro kring platsens 

utveckling. De anser att en etablering inte går i linje med Marks kommuns mål och 

är därför negativa till en etablering av bergtäkt.  

I FÖP Mark Nordväst ändrar kommunen inte sina ställningstagande kring 

materialutvinning, utan översiktsplanens, ÖP (2017) ställningstaganden kvarstår. 

Marks kommun anser att: ”Grus- och bergförekomst av potentiellt intresse för den 

lokala eller regionala materialförsörjningen ska skyddas mot bebyggelse eller annan 

verksamhet som i framtiden kan försvåra för en nyetablering av täkt. Prövning av 

ny bebyggelse inom MF 1-7 eller ett ev. ianspråktagande för bergtäkt ska föregås 

av kartering och tekniska analyser med avseende på bergkvalitet för att avgöra om 

De lokala förutsättningarna för materialproduktion finns eller inte. Vid en ev. 

nyetablering av bergtäkt måste boende och transportvägar, nationella och regionala 

miljökvalitetsmål, samt motstående intressen beaktas, t. ex. skyddade och 

potentiella grundvattenresurser, skyddsvärd geologi, skyddade områden enligt 
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miljöbalken (MB) 7, riksintressen enligt MB kapitel 3-4. Utredningsområde med lågt 

nummer ges högre prioritet.”  

Dock är ställningstagandena kring de åtgärder som denna ansökan avser inte helt 

tydliga. Utpekandena från ÖP angående framtida materialförsörjning avser potential 

för ballastmaterial som ska användas för väg, järnväg och betong. 

Ställningstaganden om nya täkter utanför dessa områden beskrivs inte vilket 

öppnar upp för tolkning. Kring befintliga täkter rekommenderas ett generellt 

riktvärde för skyddsavstånd på 500m till ny bebyggelse som inträder vid aktiv 

verksamhet. I detta fall påverkar inte det kommunens planerade markanvändning i 

ÖP/FÖP, då kommunen inte pekar ut framtida områden för byggnation inom 

fastigheten Lygnersvider 1:31. Översiktsplanen beskriver att det utpekade området 

för markförsörjning MF 2 har motstående intressen med vattenskyddsområde, 

prioriterat grundvattenmagasin, höga naturvärden och riksintressen. Några av 

dessa kan fortsätt vara aktuella trots att denna ansökan avser plats utanför utpekat 

område (MF 2).  

Karta som illustrerar hur stort område som det generella riktvärdet för 

skyddsavstånd på 500m ser ut.  

  

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 10 augusti 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Upprättat yttrande över ansökan om bergtäktsverksamhet på fastighet 

Lygnersvider 1:31, daterat 2023-07-10 översänds som Marks kommuns remissvar.  

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 
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Dagens sammanträde 

Planarkitekten Julia Lindahl och miljöinspektören Anders Bruce redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår följande: 

Bygg- och miljönämndens beslut om yttrande § 80/2023, daterad 2023-06-20, 

översänds som Marks kommuns remissvar. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Förslaget antas. 

 

Beslut skickas till 

Bygg- och Miljönämnden, Marks kommun  

Miljöprövningsdelegationen i Västra Götalands län 

__________________  
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§ 165/2023   Dnr: KS 2021-569 

Svar på medborgarförslag om välkomnande infart från väg 156 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 

Marks kommun har undersökt möjligheterna att utföra åtgärder inom vägområdet 

för väg 156, där Trafikverket är väghållare men ser inte att det är möjligt att i 

nuläget genomföra föreslagna åtgärder.  

Föreslagna åtgärder och tankar tas med in i fortsatta planerade arbeten. 

Medborgarförslaget anses härmed besvarat. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

Marks kommun har samrått med Trafikverket kring vilka åtgärder som kan göras i 

vägområdet vid infarten till Skene. Det har även diskuterats hur stort vägområdet 

är.  

Att sätta växter med mera längs med vägsträckan ser Trafikverket inte som någon 

möjlighet på grund av underhålls- och siktfrågor. Även Marks kommun anser att 

plantering i vägområdet inte ska tillkomma ur trafiksäkerhetssynpunkt.  

Att dekorera bron med skyltar och belysning kan vara möjligt. Marks kommun får 

då återkomma till Trafikverket med förslag för vidare diskussion. Trafikverket är 

tydliga med att åtgärder och underhåll av dessa bekostas av Marks kommun.  

Blommor eller dekorationer som ska hänga från bron, under bron eller stå på bron 

utgör risker för att de ska falla ner och/ eller inkräkta på vägområdet. Trafikverket 

anser därför inte att den delen av förslaget är lämplig.  

Det är möjligt för kommunen att göra en utformning av mitten av cirkulationen. 

Kostnaden för plantering samt ansvar för underhåll av planteringen i mitten får i 

sådana fall kommunen stå för. I cirkulationen får inga oeftergivliga föremål 

placeras. Om kommunen önskar förändra mitten av cirkulationen får detta 

diskuteras vidare med Trafikverket om lämpligt förslag. Idag är cirkulationen en 

anlagd äng, som Trafikverket sköter om.  

Föreslagna åtgärder och tankar tas med in i framtida arbeten.  

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 10 augusti 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut 
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Marks kommun har undersökt möjligheterna att utföra åtgärder inom vägområdet 

för väg 156, där Trafikverket är väghållare men ser inte att det är möjligt att i 

nuläget genomföra föreslagna åtgärder.  

Föreslagna åtgärder och tankar tas med in i fortsatta planerade arbeten. 

Medborgarförslaget anses härmed besvarat. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Samhällsutvecklingschefen Victoria Bengtsson redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår att Marks kommun har undersökt möjligheterna att utföra 

åtgärder inom vägområdet för väg 156, där Trafikverket är väghållare men ser inte 

att det är möjligt att i nuläget genomföra föreslagna åtgärder.  

Föreslagna åtgärder och tankar tas med in i fortsatta planerade arbeten. 

Medborgarförslaget anses härmed besvarat. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Förslaget antas. 

Beslut skickas till 

Förslagsställaren 

__________________ 
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§ 166/2023   Dnr: KS 2023-339 

Antagande av detaljplan för HORRED 9:7 med flera, 

etapp 1 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 

Detaljplan för HORRED 9:7 med flera, etapp 1 antas enligt upprättat förslag med 

stöd av plan- och bygglagen (2010:900) 5 kap 27 §.  

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

Antagande av detaljplan för HORRED 9:7 med flera, etapp 1.  

Plan- och byggnadsnämnden beslutade om granskning den 18 juni 2021, § 125.  

Granskningsutställningen genomfördes under perioden 5 juli till 16 september 

2021.  

Inkomna yttranden har sammanställts och kommenterats i ett 

granskningsutlåtande. Efter granskningen har följande kompletteringar av 

planförslaget skett:  

· En trafikkapacitetsutredning har utförts  

· Motivering av bebyggelse på jordbruksmark med lokaliseringsalternativ  

· Förtydligande av skyfallshantering  

Utöver detta har endast mindre justeringar och redaktionella ändringar genomförts 

i planhandlingarna.  

Förslag till antagandehandlingar upprättades av förvaltningen.  

Kommunfullmäktige beslutade om antagande den 27 oktober 2022, §190/2022.  

Länsstyrelsen beslutade 29 november 2022 att pröva kommunens antagandebeslut 

enligt 11 kap 10§ PBL (2010:900).  

Länsstyrelsen beslutade 19 december 2022 att upphäva kommunfullmäktiges 

beslut att anta detaljplan för Horred 9:7 m fl, enligt 11 kap 11§ PBL (2010:900). 

 Efter det första antagandet har följande ändringar gjorts i planförslaget:  

· Plankarta och planbeskrivning har kompletterats med planbestämmelser utifrån 

rekommendationer i utförd skyfallsutredning.  

· Plankarta har förtydligats gällande egenskapsbestämmelser samt byggnadshöjder.  

· Ett nytt förslag till antagandehandlingar har upprättats av förvaltningen. 
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Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 8 augusti 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Detaljplan för HORRED 9:7 med flera, etapp 1 antas enligt upprättat förslag med 

stöd av plan- och bygglagen (2010:900) 5 kap 27 §.  

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Samhällsutvecklingschefen Victoria Bengtsson redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Ledamöternas förslag till beslut 

Lena Ferm Hansson (C) och Tomas Ekberg (M) yrkar bifall till förvaltningens förslag 

till beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår att detaljplan för HORRED 9:7 med flera, etapp 1 antas enligt 

upprättat förslag med stöd av plan- och bygglagen (2010:900) 5 kap 27 §.  

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Förslaget antas. 

 

Beslut skickas till 

Bygg- och miljönämnden 

__________________ 
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§ 167/2023   Dnr: KS 2022-385 

Svar på medborgarförslag om gratis busskort till boende på 

flyktingboenden  

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 

Medborgarförslaget om busskort till boende på flyktingboende i Fritsla kommer i 

nuläget inte genomföras. Förslaget kommer i stället tas med till kommande 

utredningar om kommunens bidrag till kollektivtrafikresande för olika grupper i 

samhället.  

Medborgarförslaget anses härmed besvarat.  

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

I ett medborgarförslag inkommit 23 maj 2022, föreslås att busskort ska delas ut till 

de som bor på flyktingboende i Fritsla. Detta för att de boende ska kunna ta sig till 

språkcafé i Kinna och för att kunna se sig om i närområdet. 

Kommunfullmäktige överlämnade medborgarförslaget till kommunstyrelsen den 16 

juni 2022 för handläggning och beslut. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 13 juli 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Medborgarförslaget om busskort till boende på flyktingboende i Fritsla kommer i 

nuläget inte genomföras. Förslaget kommer i stället tas med till kommande 

utredningar om kommunens bidrag till kollektivtrafikresande för olika grupper i 

samhället.  

Medborgarförslaget anses härmed besvarat.  

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Samhällsutvecklingschefen Victoria Bengtsson redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår att arbetsutskottet föreslår följande för kommunstyrelsen: 

Medborgarförslaget om busskort till boende på flyktingboende i Fritsla kommer i 

nuläget inte genomföras. Förslaget kommer i stället tas med till kommande 
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utredningar om kommunens bidrag till kollektivtrafikresande för olika grupper i 

samhället.  

Medborgarförslaget anses härmed besvarat.  

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Förslaget antas. 

 

Beslut skickas till 

Förslagsställaren 

__________________ 
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§ 168/2023   Dnr: KS 2022-383 

Svar på medborgarförslag om gratis busskort till individer med 

sjukersättning och aktivitetsersättning 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 

Västtrafiks biljettsystem för sjukpensionärer och seniorer är utformat på olika sätt. 

Det innebär att det i nuläget inte går att ge sjukpensionärer och seniorer likvärdiga 

busskort i kollektivtrafiken. 

Förslagsställarens synpunkt kommer att tas upp av kommunen i kommande dialog 

med Västtrafik. 

Medborgarförslaget anses härmed besvarat.  

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut 

Ärendet 

I ett medborgarförslag inkommit 12 maj 2022, föreslås att personer med 100 

procent sjukersättning och aktivitetsersättning (sjukpensionärer), ska likställas med 

andra pensionärer, avseende kollektivtrafikresande med Västtrafik. 

Kommunfullmäktige överlämnade medborgarförslaget till kommunstyrelsen den 16 

juni 2022 för handläggning och beslut.  

 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 7 augusti 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Västtrafiks biljettsystem för sjukpensionärer och seniorer är utformat på olika sätt. 

Det innebär att det i nuläget inte går att ge sjukpensionärer och seniorer likvärdiga 

busskort i kollektivtrafiken. 

Förslagsställarens synpunkt kommer att tas upp av kommunen i kommande dialog 

med Västtrafik. 

Medborgarförslaget anses härmed besvarat.  

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut 

Dagens sammanträde 

Samhällsutvecklingschefen Victoria Bengtsson redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 
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Beslutsgång 

Ordföranden föreslår att arbetsutskottet föreslår följande för kommunstyrelsen: 

Västtrafiks biljettsystem för sjukpensionärer och seniorer är utformat på olika sätt. 

Det innebär att det i nuläget inte går att ge sjukpensionärer och seniorer likvärdiga 

busskort i kollektivtrafiken. 

Förslagsställarens synpunkt kommer att tas upp av kommunen i kommande dialog 

med Västtrafik. 

Medborgarförslaget anses härmed besvarat.  

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut 

Förslaget antas. 

 

Beslut skickas till 

Förslagsställaren 

__________________ 
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§ 169/2023   Dnr: KS 2023-311 

Ansökan om medel ur naturvårdsfond 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutar att 80 000 kronor ska tas ut från kommunreserven år 

2023 i syfte att täcka kostnaderna för anläggande av vildbiäng och bekämpning av 

invasiva arter på kommunens mark. 

Ärendet 

Förvaltningen planerar att utföra åtgärder för att bekämpa invasiva arter och 

anlägga blomsterängar på kommunens mark. Projektet avses delfinansieras av 

Länsstyrelsen via den lokala naturvårdssatsningen (LONA). För  

att ytterligare finansiera inköp av tjänster och material söks även medel ur 

naturvårdsfonden. För att åtgärderna ska kunna genomföras behöver uttag ske 

under 2023 är det viktigt med besked om medel kan ges så tidigt som möjligt.  

Beräknade kostnader 

Vildbin: 

Ersätta yta med invasiva arter mot blomsteräng, ca 900 kvm, 50 000 kr.  

Anlägga blomsteräng, ca 500 kvm, 30 000 kr. 

Summa: 80 000 kr 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 20 juni 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att 80 000 kronor ska tas ut från kommunreserven år 

2023 i syfte att täcka kostnaderna för anläggande av vildbiäng och bekämpning av 

invasiva arter på kommunens mark. 

Dagens sammanträde 

Samhällsutvecklingschefen Victoria Bengtsson redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen beslutar att 80 000 kronor ska tas ut 

från kommunreserven år 2023 i syfte att täcka kostnaderna för anläggande av 

vildbiäng och bekämpning av invasiva arter på kommunens mark. 

Förslaget antas. 

Beslut skickas till 

- 

__________________ 
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§ 170/2023   Dnr: KS 2021-382 

Strategi för lokal laddinfrastruktur 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 

Förslag till strategi för lokal laddinfrastruktur antas. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

Kommundirektören fick den 11 november 2021, KSAU § 331/2021, i uppdrag att ta 

fram en kommunal strategi för laddinfrastruktur som inkluderar både publika och 

icke-publika laddplatser, inklusive finansiella bedömningar. 

Förslag till strategi för lokal laddinfrastruktur har remitterats till teknik- och 

servicenämnden, Marks Energi AB och Marks Bostads AB, vars synpunkter har 

beaktats i det förslag till strategi som har upprättats. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 29 juni 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förslag till strategi för lokal laddinfrastruktur antas. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Miljöstrategen Monica Bergsten redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår att förslag till strategi för lokal laddinfrastruktur antas. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Förslaget antas. 

Beslut skickas till 

Teknik- och servicenämnden 

Marks Bostad AB 

Marks Energi AB  

__________________ 
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§ 171/2023   Dnr: KS 2021-184 003 

Hållbara Mark 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 

Hållbarhetsprogram för Marks kommun 2023–2030 antas.  

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

Budget för Marks kommun 2022–2023 fastslår att ett styrdokument för 

kommunens arbete mot målen i Agenda 2030 ska antas. Ett förslag på 

hållbarhetsprogram, med titeln ”Hållbara Mark” skickades på remiss av 

kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-04-20. Efter remissrundan omarbetades 

programmet under hösten 2022 i stor omfattning, därför skickades programmet 

återigen på remiss till nämnder, styrelser och råd. De synpunkter som inkommit i 

den andra remissrundan har omhändertagits och förvaltningen har arbetat fram ett 

förslag till Hållbarhetsprogram för Marks kommun 2023–2030. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 7 augusti 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Hållbarhetsprogram för Marks kommun 2023–2030 antas.  

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

 

Dagens sammanträde 

Chefen för enheten för näringsliv, destination och hållbarhet Åsa Qvist Ek och 

miljöstrategen Monica Bergsten redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Ledamöternas förslag till beslut 

Lena Ferm Hansson (C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår att hållbarhetsprogram för Marks kommun 2023–2030 antas.  

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Förslaget antas. 
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Beslut skickas till 

Nämnder och styrelser  

Näringslivsrådet 

Pensionärsrådet  

Funktionshinderrådet  

__________________  
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§ 172/2023   Dnr: KS 2023-254 

Årsredovisning 2022 för Södra Älvsborgs 

räddningstjänstförbund 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 

Årsredovisning 2022 för Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund godkänns. 

Frågan om beviljande av ansvarsfrihet lämnas till kommunfullmäktige utan 

beredning i kommunstyrelsen. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund (SÄRF) har den 20 april 2023 översänt 

årsredovisning och verksamhetsuppföljning för 2022. Förbundets medlemmar har 

att, var för sig, pröva frågan om direktionen ska beviljas ansvarsfrihet. 

SÄRF är ett kommunalförbund som organiserar och driver räddningstjänst i sex 

kommuner: Bollebygd, Borås, Mark, Svenljunga, Tranemo och Ulricehamn. 

Av årsredovisningen framgår att årets resultat blev ett överskott med +0,4 mnkr, 

med en omsättning under året på cirka 202,7 mnkr. Avvikelse mot budget är +2,5 

% och beror på lägre kostnader för avskrivningar och pension samt högre 

ränteintäkt på tillgodohavande på Borås stads internbank. Effektiviseringar har 

genomförts för att möta kostnadsökningar på el och bränsle. 

Uppföljning av årets verksamhet visar att de uppsatta målen blivit nådda till 100%. 

Verksamheten har genomförts enligt beslutat handlingsprogram och 

verksamhetsplan. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 7 augusti 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Årsredovisning 2022 för Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund godkänns. 

Frågan om beviljande av ansvarsfrihet lämnas till kommunfullmäktige utan 

beredning i kommunstyrelsen. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

 

Dagens sammanträde 

Skydd- och säkerhetschefen Matilda Johansson redogör för ärendet. 
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Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår att årsredovisning 2022 för Södra Älvsborgs 

Räddningstjänstförbund godkänns. 

Frågan om beviljande av ansvarsfrihet lämnas till kommunfullmäktige utan 

beredning i kommunstyrelsen. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Förslaget antas. 

 

Beslut skickas till 

Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund 

__________________ 
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§ 173/2023   Dnr: KS 2023-399 

Riktlinje för ledning och samverkan under samhällsstörning 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 

Riktlinjer för ledning och samverkan under samhällsstörning antas och ersätter den 

av kommundirektören beslutade Krisledningsorganisation för hantering av 

samhällsstörning och extraordinära händelser. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

Enligt Lag (2006:544) om kommuners och regioners åtgärder inför och vid 

extraordinära händelser i fredstid och höjd beredskap ska kommuner för varje ny 

mandatperiod fastställa en plan för hur de ska hantera extraordinära händelser.  

Nu gällande Krisledningsorganisation för hantering av samhällsstörning och 

extraordinära händelser (KS 2019-748 180) fastställdes av kommundirektör 2020. 

Bedömningen är att det styrdokumentet inte är ändamålsenligt och det har därför 

omarbetats i sin helhet. Vid omarbetningen har även särskilda strategiska 

ställningstaganden inkluderats vilket medför att riktlinjerna behöver fastställas av 

kommunstyrelsen. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 11 juli 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Riktlinjer för ledning och samverkan under samhällsstörning antas och ersätter den 

av kommundirektören beslutade Krisledningsorganisation för hantering av 

samhällsstörning och extraordinära händelser. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Utredaren Matilda Rosén och skydd- och säkerhetschefen Matilda Johansson 

redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår att riktlinjer för ledning och samverkan under 

samhällsstörning antas och ersätter den av kommundirektören beslutade 

Krisledningsorganisation för hantering av samhällsstörning och extraordinära 

händelser. 
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Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Förslaget antas. 

 

Beslut skickas till 

Alla nämnder 

________________ 
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§ 174/2023   Dnr: KS 2023-352 

Remiss strategi och handlingsplan för personalförsörjning av 

deltidsbrandmän 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 

Remissen strategi och handlingsplan för personalförsörjning av deltidsbrandmän 

besvaras enligt upprättat förslag 10 juli 2023. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB) har tagit fram ett förslag på 

en strategi och handlingsplan för personalförsörjning av deltidsbrandmän. Strategin 

är framtagen som ett stöd till Sveriges kommuner för att arbeta med 

personalförsörjningen av deltidsbrandmän. MSB önskar få synpunkter på förslaget 

utifrån kommunens perspektiv senast den 15 september.  

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 7 augusti 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Remissen strategi och handlingsplan för personalförsörjning av deltidsbrandmän 

besvaras enligt upprättat förslag 10 juli 2023. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Utredaren Matilda Rosén redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår att remissen strategi och handlingsplan för personalförsörjning 

av deltidsbrandmän besvaras enligt upprättat förslag 10 juli 2023. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut.  

Förslaget antas. 

Beslut skickas till 

Myndigheten för samhällsskydd och beredskap 

__________________ 
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§ 175/2023   Dnr: KS 2023-400 

Revidering av trygghets- och säkerhetspolicyn 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 

Trygghets- och säkerhetspolicyn revideras enligt upprättat förslag. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut.  

Ärendet 

Trygghets- och säkerhetspolicyn är det styrdokument som anger inriktning och 

ramar för trygghets- och säkerhetsarbetet i Marks kommun. Policyn ska revideras 

vart fjärde år, under mandatperiodens första år, om inget annat beslutas. För att 

revidera policyn har synpunkter inhämtats från kommunens förvaltningar och 

bolag. Överlag bedöms policyn vara ändamålsenlig och utan behov av större 

ändringar. De ändringar som gjorts har syftat till att förtydliga innehållet och ta 

bort överflödigt innehåll. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 11 juli 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Trygghets- och säkerhetspolicyn revideras enligt upprättat förslag. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut.  

Dagens sammanträde 

Utredaren Matilda Rosén redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår att trygghets- och säkerhetspolicyn revideras enligt upprättat 

förslag. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut.  

Förslaget antas. 

Beslut skickas till 

Nämnder och styrelser 

__________________ 
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§ 176/2023   Dnr: KS 2023-402 

Revidering av riktlinjer för civil beredskap och säkerhetsskydd 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 

Riktlinjer för civil beredskap och säkerhetsskydd revideras enligt upprättat förslag. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut.  

Ärendet 

Riktlinjerna för civilt försvar, krisberedskap och säkerhetsskydd (KS 2021-492) 

syftar till att fastställa hur den inriktning som beslutats om i trygghets- och 

säkerhetspolicyn (KS 2019-828 167) ska omsättas i ett systematiskt arbete inom 

områdena civil beredskap och säkerhetsskydd. Riktlinjerna ska revideras under 

mandatperiodens första år. För att revidera riktlinjerna har synpunkter inhämtats 

från kommunens förvaltningar och bolag.   

De förändringar som föreslås faller främst under tre kategorier. Den första 

kategorin gäller begreppen vi använder oss av. Marks kommun föreslås börja 

använda begreppet civil beredskap istället för att skilja på krisberedskap och civilt 

försvar. Det föreslås även att riktlinjerna genomgående använder termen 

samhällsstörning istället för att använda flera liknande ord, medan termen 

extraordinära händelser används för de uppgifter som refererar till lagen om 

extraordinära händelser (2006:544). Den andra kategorin är ändringar som syftar 

till att förtydliga innehållets innebörd och förenkla för de som ska arbeta utifrån 

riktlinjerna. Den tredje kategorin är delar som har lagts till för att möta upp nya 

förväntningar inom Sveriges arbete med civil beredskap. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 18 juli 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Riktlinjer för civil beredskap och säkerhetsskydd revideras enligt upprättat förslag. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut.  

Dagens sammanträde 

Utredaren Matilda Rosén redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår att riktlinjer för civil beredskap och säkerhetsskydd revideras 

enligt upprättat förslag. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut.  
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Förslaget antas. 

 

Beslut skickas till 

Nämnder och styrelser 

__________________ 
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§ 177/2023   Dnr: KS 2021-667 

Svar på motion om tomgångskörning (M) 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 

Motionen anses besvarad då det planeras en uppdatering av befintliga 

informationstavlor. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

Ann Iberius-Orrvik (M) har i en motion föreslagit att sätta upp skyltar i kommunens 

tätorter med lydelsen: Tomgångskörning max 1 minut. 

Bakgrunden till förslaget är att företagare i kommunen lyft problemet med att bilar 

står med motorn i gång och på så sätt bidrar till en försämrad luftkvalitet.  

Kommundirektören har den 3 februari 2022 beslutat remittera motionen till Teknik- 

och servicenämnden. 

Teknik- och servicenämnden har behandlat motionen den 3 februari 2023. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 10 augusti 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Motionen anses besvarad då det planeras en uppdatering av befintliga 

informationstavlor. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Utredaren Lars Landrö redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Ledamöternas förslag till beslut 

Tomas Ekberg (M) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår att motionen anses besvarad då det planeras en uppdatering 

av befintliga informationstavlor. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Förslaget antas. 
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Beslut skickas till 

Ann Iberius-Orrvik 

Teknik- och service nämnden 

___________________ 
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§ 178/2023   Dnr: KS 2023-342 

Budget och verksamhetsplan Tolkförmedling Väst 2024-2026 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 

Marks kommun har inga synpunkter på budget och verksamhetsplan för 

Tolkförmedling Väst 2024-2026. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

18 § i förbundsordningen för Tolkförmedling Väst bestämmer att förbundets budget 

ska fastställas senast den 30 september för kommande verksamhetsår och att 

budgetförslaget dessförinnan ska samrådas med medlemmarna.  

Förbundets direktion beslöt den 26 maj 2023 att godkänna förslag till budget och 

verksamhetsplan 2024-2026.  

Direktionen beslutade också att förslaget ska översändas till förbundsmedlemmarna 

för samråd infor beslut om budget och verksamhetsplan 2024- 2026 på 

direktionsmöte den 29 september 2023.  

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 7 augusti 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Marks kommun har inga synpunkter på budget och verksamhetsplan för 

Tolkförmedling Väst 2024-2026. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Utredaren Lars Landrö redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår att Marks kommun har inga synpunkter på budget och 

verksamhetsplan för Tolkförmedling Väst 2024-2026. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Förslaget antas. 

Beslut skickas till 

Tolkförmedling Väst - kansli@tolkformedlingvast.se 

__________________ 
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§ 179/2023   Dnr: KS 2023-381 

Projekt för utvecklad budgetprocess 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 

Marks kommun deltar i Sveriges Kommuner och Regioners, SKR, projekt för 

utvecklad budgetprocess. 

Deltagandet finansieras inom kommunstyrelsens budget. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

Kommunsektorn står inför större utmaningar än på många år: en ökad andel äldre, 

brist på arbetskraft, ökande sociala klyftor, förändrad demografi, orolig omvärld och 

kraftig inflation. Dessa förutsättningar innebär fortsatta behov av prioriteringar och 

effektiviseringar. 

Sveriges Kommuner och Regioner, SKR, erbjuder kommuner att delta i ett projekt 

där målet är att genomföra en budgetprocess som utgår från en resursfördelnings-

modell baserad på verksamheters prislappar, så kallad prislappsmodell. För att 

delta krävs kommunstyrelsebeslut senast september 2023. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 7 augusti 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Marks kommun deltar i Sveriges Kommuner och Regioners, SKR, projekt för 

utvecklad budgetprocess. 

Deltagandet finansieras inom kommunstyrelsens budget. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Kristian Johansson redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Ledamöternas förslag till beslut 

Tomas Ekberg (M), Ulf Dahlberg (S), Glenn Glansin (SD) och Pauli Kuitunen (S) 

yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut 

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår att Marks kommun deltar i Sveriges Kommuner och Regioners, 

SKR, projekt för utvecklad budgetprocess. 

Deltagandet finansieras inom kommunstyrelsens budget. 
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Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Förslaget antas. 

 

Beslut skickas till 

Nämnder och styrelser 

Avdelningen för ekonomi och styrning, SKR, info@skr.se  

__________________ 

  



Sida 41(44) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

2023-08-16   

  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

§ 180/2023   Dnr: KS 2023-413 

Internbank för Marks kommun och dess helägda bolag 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 

Internbank införs för Marks kommun och dess helägda bolag. 

Införandet av internbank innebär att koncernens nya lån och ev. räntederivat i 

fortsättningen tecknas av kommunstyrelsens finansfunktion. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

Verkställande direktör Spinnerskan i Mark AB fick hösten 2021 i uppdrag att utreda 

förutsättningarna för att införa en internbank inom Marks kommunkoncern. Att ha 

en internbank i en kommunkoncern som har lån innebär konkret att all likviditet - 

samtliga lån - hanteras centralt med endast en skuldportfölj, vilken administreras 

av kommunens centrala finansfunktion. Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att 

internbank för kommunkoncernen inrättas. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 7 augusti 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Internbank införs för Marks kommun och dess helägda bolag. 

Införandet av internbank innebär att koncernens nya lån och ev. räntederivat i 

fortsättningen tecknas av kommunstyrelsens finansfunktion. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Ekonomen Tomas Persson redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Ledamöternas förslag till beslut 

Tomas Ekberg (M) yrkar bifall på förvaltningens förslag till beslut 

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår att internbank införs för Marks kommun och dess helägda 

bolag. 

Införandet av internbank innebär att koncernens nya lån och ev. räntederivat i 

fortsättningen tecknas av kommunstyrelsens finansfunktion. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 
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Förslaget antas. 

 

Beslut skickas till 

Spinnerskan i Mark AB 

Marks Bostads AB 

Marks Energi AB 

Marks Fastighets AB 

__________________ 
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§ 181/2023   Dnr: KS 2023-188 

Erfarenheter från studieresa 

Beslutsrubrik 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har dialog om hur erfarenheterna från 

arbetsutskottets studieresa tas tillvara i verksamheten framöver.  

Ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott var 2-4 maj 2023 på studieresa i Danmark för att 

hämta inspiration till kommunens strategiska utveckling. Danska kommuner har 

genomgått en omställning och har ett annat angreppssätt och arbetssätt än 

svenska kommuner. Med den utmaning som ligger framför Marks kommun, likt 

övriga svenska kommuner, framför allt i form av brist på kompetens krävs andra 

arbetssätt. Kommunstyrelsens arbetskott har dialog om hur erfarenheterna från 

studieresan ska omhändertas i framtida planering och genomförande av 

verksamheten. 

 

Dagens sammanträde 

Kommundirektören Lillemor Berglund Andreasson och kommunalråden Tomas 

Ekberg (M) och Ulf Dahlberg (S) presenterar sina intryck, upplevelser och tankar 

från studieresan till tre danska kommuner. Detta kommer att leda till ett ändrat 

mindset och förhållningssätt i Marks kommun. 
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§ 182/2023   Dnr: KS 2023-139 

Kommundirektören informerar 

Beslutsrubrik 

Informationen noteras.  

Ärendet 

Kommundirektör Lillemor Berglund Andreasson informerar om att det över lag har 

varit en lugn sommar.  

Äldreomsorgen har haft den bästa sommaren på länge.  

I kommunhuset i Kinnaström har det regnat in i personalarkivet och datacentret.  

Förra veckan var det ett möte om civil beredskap. Riksdagsledamoten Mikael 

Larsson (C) som bland annat sitter i försvarsutskottet deltog på mötet.  

Spinnerskankoncernen genomför en styrelseutbildning för alla ledamöter och 

suppleanter.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om informationen kan noteras, och finner att så sker. 

__________________ 

 


